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Skolebestyrelsesmøde dagsorden 
Mandag d. 13. november 2023 kl. 17.00 - 19.30 
Lars serverer kage fra 16.45. J Mødet starter kl. 17.00 
 
Deltagere: 
Jakob, Lars, Kirstine, Laura, Frederikke, Mikkel, Søren, Lise, Marina, Michael, Jesper 
 
Afbud: Heidi, Katrine og Anna 
Dagsorden  

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde  
Godkendt – referat sendt ud tidligt. 

2. Præsentation og nyt fra elevrådet 
Præsentation af Laura og Frederikke. 
 
Mad i boden: 
I forhold til madoverskud og madunderskud. Det svinger om der er madoverskud eller un-
derskud. Lars har i samarbejde med Gitte og Aase lavet et system hvor det bliver gjort op til 
jul, om hvordan det er på overskud/underskud. 
Derudover vil der blive lavet en stemmeliste i forhold til mad 

Biblioteksregler: 
Elevrådet har lavet nogle regler som man håber, kan blive godkendt til hvordan det skal 
være at være på biblioteket i pauserne. Bibliotekarerne har bedt om at elevrådet kommer 
med et udspil, så det kommer fra eleverne selv. 
Reglerne bliver gennemgået på mødet. 
 
Idrætstimerne i fase 2 
Hvis timerne kunne ligge i slutningen af dagen, så man kan komme ud over badproblemet. 
Stort ønske at 8. og 9.klasse kan ligge i sidste time. Måske også 7. klasse. 6. klasse er ikke et 
problem. 
Nogle elever er ikke helt tossede med at lærerne er med i omklædningsrummet. Der skal 
dog være tilsyn. 
Ledelsen har været til møde med idrætslærerne i starten af skoleåret i forhold til badsitua-
tionen. 
Kommentar fra Søren. Ærgerligt, bad kan være med til at den kropsforskrækkelse kan 
komme lidt til livs. Ledelsen og i høj grad idrætslærerne deler Sørens tanke. 
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Problemet er at der er mange børn som ikke bryder sig om at være i badsituationen.  De 
føler sig presset ud i situationen.  
Det kan være meget grænseoverskridende for nogle elever. 
Vi skal nok også kigge fremadrettet på de næste årgange. 
Det er et problem at nogle lærere ikke er klædt på til at håndtere elever når de ikke vil i 
bad, og det dermed bliver en større konflikt. 
Det er alfa-omega lærerne har forældrenes opbakning. 
Det kommer meget bag på ledelsen, hvis der er i indeværende år, har været konflikter, da 
ledelse har haft møde med idrætslærerne i starten af skoleåret. 
Hvis der er blevet råbt af eleverne, vil ledelse meget gerne have det af vide. 
Der skal dog stadigvæk føres tilsyn med eleverne 
 
Waves-festivalen 
Et håb om nogle mere spændende forestillingerne. Det er ikke alt sammen noget for ele-
ver. Det er noget skolen er pålagt oppe fra kommunen. 

Julemarked 
elevrådet vil have en egen bod – det bliver risengrød. Ledelsen har accepteret det. Betinna 
er med ind over boden. 
 

3. Nyt fra skoleledelse og skoleklub 

Budgetopfølgning 

Der skal afleveres økonomiopfølgning i indeværende år. 

Det ser ud til at vi kommer ud med et underskud på ca 400.000 kr. ca.1.5% overforbrug. 

Dette skyldes: 
• Flere elever i visiterede tilbud, også det 10. skoleår. Der kommer endnu flere 

til næste skoleår (2024/2025) vi skal betale for. 
• Vi har et stort overforbrug af vikarer på SFO – da vi har haft et stigende antal 

indmeldte elever siden august 2022. Vi har derfor brugt vikarer til at opnor-
mere personalet.  

• VI har tre langtidssygemeldinger der koster på vikarkontoen. 
• Opsigelse af lærer koster også på vikarkontoen. 
• Skolen har ikke haft store indkøb i 2022-2023 
•  
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Personalenyt 

Vi har ansat to pædagogmedhjælpere da vi har fået bevilget penge i perioden 2023-2025 
Vi har genopslået dansklærerstillingen i 7. og 8.klasse. Der er lidt over en uge til den udlø-
ber. 
Derudover har vi tre langtidssygemeldinger. Vi har altid ligget under kommunen i sygemel-
dinger.  
 
Nøgletal vedr. karakterer mm. 

Lars gennemgår vores karakterer vs. Kommunens andre skoler. 
Vi løfter over vores socioøkonomisk. Vi ligger på 7,2 – vi skulle være på 6,7. Vi løfter altså 
0,5 mere end forventet. 
Karakterer og trivsel gennemgås. 
 
Arbejdet med ”Det gode læringsmiljø” 
Der har været personalemøde, hvor lærerne har talt om elevmedbestemmelse og det gode 
læringsmiljø. 
Der skal arbejdes videre med det på de enkelte årgange. 
Det optager skolen rigtig meget, hvordan eleverne har medbestemmelse. De skal have mu-
lighed for at blive hørt. Så hvem er deres stemme når der besluttes noget. 
Det samme gælder i undervisningen. 

Der har været en god vidensdeling mellem lærerne. 
 
Drøftelse om hvordan vi får principperne ud til forældrene bla. Via forældremøderne. 
Ledelse har været repræsenteret ved forældremøderne. I indeværende år har Jakob og 
Anette være med til forældremøderne, hvor de har talt ind i princippet om elevfravær- 
Vi bruger bla. Verdensmålene i forhold til at vi har en forventning om at både elever, læ-
rere og forældre kan ”mødes” ved dette.  
 
 
Verdensmålscertificeringen og verdensmålsugen 
Ledelsen arbejder en hel dag i januar med at få implementeret verdensmålene, så det bli-
ver en del af vores DNA, herunder i vores undervisning, elevråd og bestyrelse. 
Vi skal have verdensmålene til at leve. Det skal være noget vi er stolte af, det skal med på 
brevpapir, digitale signaturer osv. 

Vi tænker at bestyrelsen skal gentænke vores æblelogo og de værdier vi har. 
 
Både elever og lærere melder positiv tilbage på ugen. Hos personalet er der stor opbakning 
til ugen. VI har ændret strukturen i år. Det er faldet i god jord. 
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Forældreoplevelse var også god. Her handlede det om at være nysgerrig sammen med sit 
barn. 
Der er mødepligt for børnene. Det skal meldes ud som forældrene.  
Vi kan også oplyse fritidslivet om dette, således fodboldtræning osv. evt. aflyses den ene 
dag. 
 

4. Skolefoto – skal der findes en ny udbyder (oplæg ved Heidi) 
Der er enighed om der skal findes nu udbyder. Henriette informerer nuværende fotograf at 
de ikke skal komme igen. 
Heidi skal kontakte Henriette, som har folderne. 
Det er bestyrelsens opgave at finde ny udbyder 
 

5. Deltagelse i Børn- og familieudvalgets dialogmøde 16. november. 
Lars, Mikkel og Michael deltager. Bestyrelsen har fremsendt fire punkter de gerne vil have 
taget op på den halve times spørgetime der er. 
a) Kommunens perspektiv på sammenlægning af skoler og den endnu udestående økono-
miske gevinst herved 
b) Hvordan ser Vordingborgs bæredygtige skolevæsen ud om 5-10 år 
c) Håndteringen af udfordringer med udgifterne til segregering af elever 
d) Tankerne om SFO-tilbud i kommunen. 
 
Hypet omkring udeskole er med til at tale for Abildhøjgaarden forbliver en matrikel under 
Præstø skole og at SFO ikke kommer ned på skolen og ligger  
 
 

6. Høringssvar vedr. model for dialogmøder (se bilag) 
Hvilken en skal vi gå med? Det skal afleveres den 24. november. 
På bagkant af mødet på torsdag drøftes det hvilken vi skal vælge. Det sendes ud efterføl-
gende, så vi kan blive enige. 
 

7. Temadrøftelse (fortsat): anvendelse af elektroniske hjælpemidler i skole/SFO med delta-
gelse fra SFO. Skoleledelsen bedes afdække nuværende regler og anvendelse, efterfulgt af 
gensidig drøftelse af fordele og ulemper herunder: 

- Telefoninddragelse skole og 0-3 i SFO 1. Fri telefoni i 4-6 i SFO 2. 
Ingen device fra 0.-3. klasse i SFO 1. 
Målet har været at skabe en SFO 2, som børnene vil gå i. i 2022 var der 11 indmeldt, i 2023 
56 indmeldte. 
Børnene har været inddraget i hvordan SFO2 skulle være. Efter et lille års tid med SFO2 kan 
vi se at størstedelen af børnene er fint integreret med både device men også med at spille 
bold, være i træværksted osv. 
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Andre skoler og klubber har store e-sportsrum. Det har vi ikke. Det er et stort ønske fra bør-
nene.  
Der er et par enkelte elever som har svært ved at styre IT/gaming. De fleste andre er gode 
til at veksle. 
Eleverne kommer fordi de har lyst. Flere og flere vælger device fra 
Personalet vil gerne lave enkeltstående aftaler med forældre om deres barn og den 
mængde spilletid de skal have på SFO. 
Elevråderepræsentant giver SFO leder ret i, at eleverne hygger sig sammen, selvom de sid-
der på hver deres device. 
Det er meget interessant hvad forældrenes holdning til gaming og device er. 
Vi er nødt til at have en drøftelse med forældrene. 
Der er meget forskning som kommer med diverse retningslinjer for skærmtid til børn og 
unge. 
Dejligt at det er lykkedes at der er kommet så mange ind. 
Det er et bedre alternativ at børnene er på skærmen på SFO end at de sidder alene hjemme 
og er på skærmen hele tiden. På SFO er der børn og voksne omkring dem. 

• Brug af YouTube i spisepauser fra lærens side/i undervisningen på stor skærm. 
• Brug af IPAD i undervisning i skolen. 
• Devices med på lejrskole? 
• Anvendelse af film i undervisningen. 

Søren bliver bedt om at lave et udkast til et princip for hvordan IT kan bruges i SFO. Jesper 
og Lars laver også et udspil. På den måde har vi noget materiale at tage udgangspunkt i. 
 
Vi har brugt meget tid på det, og er langt fra færdige. Vi tager det på et fremtidigt møde i 
2024. 
 

8. Nyt fra formanden. 
- Møde med forældreforeningen/rødderne  

• Michael har været til møde med forældreforeningen. Det er blevet drøftet 
hvordan vi skaber bedst trivsel for lærerne.  
Lærernes ønske er at forældrene stoler mere på lærerne. Lærerne ønsker 
opbakning fra forældrene. 

• SFO2 anvendelse af device og uddannelse af SoMe 
• Maryfonden 
• Trafikken til skolen 
• Møde til tiden og være skoleparat 
• forældreinddragelse 
• Håndtering om alkohol, snus. Mm samt Sex – det kommer for sent. 

 
- Skole og Forældres tilbud om kursus til skolebestyrelser i udarbejdelse og anven-

delse af principper. 
Vi tilbydes et to-timers kursus. Det koster 3.500,- kr. plus transport (max 600 kr.)  
Vi takker ja til dette. Hvis muligt så den 15. april 2024 
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VI skal/vil have indflydelse på kursets indholdet 
 

9. Nyt fra forældreforeningen (Søren) 
Der har været afholdt halloween på SFO. Det var en succes. Julemarked i december 
Discofest i slut januar. DJ er booket, mere info følger. 
 

10. Eventuelt 
Anette deltager i en fælles workshop målet er at hjemmesiderne skal op og køre. Målet er 
at de skal være klar februar 2024 
 
Biblioteket har fået lov til at ansætte en bogopsætter.  To timer om ugen. Der er kommet 
flere gode ansøgninger. 

 

Kommende mødedatoer for skoleåret 2023/24 
 
15. januar 
04. marts 
15. april 
13. maj 
10. juni 

 


